
Kraj pomůže
obyvatelům obce
Jesenný s dočasným
zásobováním pitnou
vodou

09. 07. 2025 10:27

O poskytnutí individuální dotace ve výši 77.000 korun na pronájem
úpravny vody pro dočasné zásobování obce Jesenný–Bohuňovsko
pitnou vodou rozhodli na svém včerejším jednání krajští radní. Kraj se
snaží pomoci občanům Jesenného-Bohuňovska zajistit dostupnou
pitnou vodu po zamoření tamních zdrojů podpovrchových vod
kontaminanty ze staré ekologické zátěže (vzniklé únikem
průmyslových čistících prostředků stáčených na tamním nádraží do
půdy), a to do té doby, než bude postaven nový vodovodní přivaděč.
 

„Znečištění chlorovanými uhlovodíky v Jesenném považuji za vážný problém. Stará ekologická zátěž,
která se dále šíří, znehodnotila tamní zdroje pitné vody a ohrožuje i přírodovědně velmi cenné území,
evropsky významnou lokalitu Údolí Jizery a Kamenice. K zodpovědnosti za znečištění, které se
nachází na státních pozemcích (které má ve správě Správa železnic) se zatím nikdo nehlásí. Taková
situace, kdy se Správa železnic tváří pouze jako pozorovatel, není dlouhodobě udržitelná,
a to musíme změnit,“ uvedl Jiří Klápště, náměstek pro resort životního prostředí a zemědělství.
„Pro okamžité řešení nastalé situace jsme na včerejším jednání krajské rady rozhodli o poskytnutí
individuální dotace obci Jesenný na pronájem úpravny vody pro dočasné zásobování tamních
obyvatel pitnou vodou. Uvolnili jsme částku ve výši 77.000 korun, což tvoří 49,74 % z celkových
nákladů projektu. Zbývající část bude hrazena obcí Jesenný z vlastních zdrojů – konkrétně tedy
77.880 korun.“

V minulosti v Jesenném existovalo náhradní řešení zásobování pitnou vodou, a to z pramene
nad nádražím svedené potrubím pod prostorem kolejí. Toto řešení je však dle aktuálně
zjištěných rozborů vody nepoužitelné. Zdroje podpovrchové pitné vody jsou trvale
znehodnoceny a jejich opětovné využití nebude možné ani po případném provedení sanace
staré ekologické zátěže. „Aktuálně se připravuje studie proveditelnosti a zároveň probíhá



i projektová příprava na přivedení vodovodu z centra obce. Současný pronájem mobilní úpravny
vody, který jsme podpořili zmíněnou individuální dotací, řeší zásobení lokality pitnou vodu do doby,
než se nový plánovaný vodovodní přivaděč zprovozní. Pevně věřím, že při mimořádně příznivém
vývoji by mohl být vodovod dokončen do dvou let. Pokud nikoli, budeme zvažovat prodloužení
pronájmu,“ uzavřel Jiří Klápště.

 

 


